
Velikonoční         

sborový dopis 

Českobratrského evangelického sboru  
v Praze 5 – Radotíně. březen 2025 

Potom je vyvedl až k Betanii, zvedl ruce a požehnal jim; a když jim žehnal, vzdálil se 
od nich a byl nesen do nebe. (Lukáš 24, 50-51) 

Omezená moc zemské tíže 
Milé sestry a milí bratři, 

až na astronautické výjimky žijeme 
všichni v podřízení gravitaci, tedy 
zemské tíži. S tím souvisí naše 
zaměření na věci pozemské. Kdo se 
stará dobře o věci vezdejší, zpravidla 
sklízí chválu. Však se také říká, že 
praktický a rozumný člověk stojí 
„oběma nohama na zemi“. 

Je nesporné, že je toho také 
zapotřebí. I Ježíš nás vyzývá k tomu, 
abychom si hleděli dobře praktických 
věcí, když v jednom podobenství zazní: 
Vždyť synové tohoto světa jsou vůči 
sobě navzájem prozíravější, než 
synové světla. (Lk 16,8). 

A přece jsou věci a oblasti, které 
nejsou omezeny zemskou tíží. Všechno 
na zemi má svůj čas. A jedním z 
takových časů je, aby člověk přestal stát 
nohama na zemi a pustil se na cesty, 
které nejsou omezeny gravitací. Jednou 
z nejpodstatnějších věcí tohoto 

charakteru je Ježíšovo nanebevstoupení. On se prostě a jednoduše od svých 
učedníků vzdálil a byl nesen do nebe. Gravitace negravitace. On už je 
v nebesích, nyní jsme na řadě my. Neboť zemská tíž má na rozdíl od Ježíše 
Krista jen omezenou moc!  Petr Špirko 



Vzpomínka na zesnulé 
Od loňských Velikonoc z naší farnosti odešly k Pánu na věčnost sestry 

Anna Blažejová a Milena Kyzlíková. Obě se pravidelně účastnily 
bohoslužebného života v kazatelské stanici v Řevnicích. Obě nám scházejí 
tady na zemi, ale žijeme ve slavné naději vzkříšení k věčnému životu a víme, 
že nám nebudou scházet v nebi! 

-  pš  - 

 
 

Zpráva staršovstva za rok 2024 
V roce 2024 se staršovstvo sešlo k 10 řádným schůzím. Průměrná účast 

byla 7 z 8 členů staršovstva. Výroční sborové shromáždění se konalo 24. 3. 
Zprávy, včetně komentáře k hospodářské zprávě a rozpočtu, připravené pro 
toto shromáždění, byly zveřejněny a připraveny k nahlédnutí v kostele. 
K bohoslužbám jsme se sešli 54× v Radotíně a 8× v Řevnicích. 

Bohoslužby byly po celý rok přenášeny živě pomocí sítě Jitsi Meet. Online 
přenos zůstává zachován i nadále. Počet účastníků bohoslužeb se tak v součtu 
pohyboval okolo 18, plus 3 online. Na kazatelně našeho br. faráře (45×) 
vystřídal 1×. br. Mikuláš Vymětal, 2× br. Pavel Hampl (CB), 3× br. Tomáš 
Adámek, 3× bylo čtené kázání, které připravila sestra Buštová. Sborová 
dopoledne zakončená společným obědem se uskutečnila 2×. Br. farář 
v uvedeném období oddal 2 páry. V uplynulém roce zemřel jeden člen sboru, 
rozloučení vykonal náš br. farář 4×. Ke 31. 12. 2024 je ve sborové kartotéce 
evidováno 147 členů sboru. 

V květnu chystáme volby faráře pro náš sbor. 
Václav Musil ml. 



Jaké stavební změny proběhly v radotínském kostele 
v roce 2024? 

V loňském roce jsme v našem 
kostele dokončili vnitřní zateplení stěn 
chrámového prostoru kostela. Zvenčí 
také zdi tohoto prostoru opatřili 
polystyrénem o tloušťce 10 cm do 
výšky 2 m, okna zateplili bublinkovou 
fólií, utěsnili silikonem po obvodu 
všechna vnější okna kromě dvou 

protilehlých, kterými se bude větrat, po obvodu těchto vnějších oken nalepili 
klasické těsnění. 

Před vstupem do hlavního prostoru kostela byla nově zřízena kuchyňka 
s myčkou nádobí, zrušeno zbytečné umyvadlo, přívod vody a potrubí odpadu 
ve vedlejší kanceláři, ve které bylo vyměněno také staré linoleum za nové. 
Kuchyňka bude náhradou za kuchyňku původní, která se nachází na kruchtě 
v 1. patře, jejíž prostory se budou pronajímat. Provedli jsme zateplení jedné 
stěny kruchty současně s jednou stěnou kanceláře, nové kuchyňky a schodiště 
na kruchtu. 

Kruchta byla kdysi otevřenou galérií a s hlavním prostorem kostela tvořily 
otevřený prostor. Za faráře br. Heryána došlo k oddělení galérie stěnou s okny 
a vznikla tak naše kruchta. Aby byli naši příští nájemníci izolováni od zvuků 
z hlavního prostoru, okna jsme zrušili, stěnu opatřili kamennou vatou 
a uzavřeli sádrokartonem. 

Dole, na konci schodiště, jsme odstranili původní dveře a prosklenou 
dřevěnou stěnu. Na jejím místě vznikla zděná přepážka s otvorem pro dveře, 
které však budou blíže k hlavním vstupním dveřím kostela. 

Nájemník tak vyjde rovnou ven, aniž by musel procházet prostorem nové 
kuchyňky v přízemí. Zděná přepážka, na rozdíl od té původní, navíc ještě 
uzavře prostor kuchyňky úplně, a proto bude opatřena také dveřmi. Zároveň 
se tak vytvoří další tepelná izolační stěna, bránící přístupu studeného vzduchu 
často otevíranými vstupními dveřmi kostela, přicházejícími a odcházejícími 
návštěvníky bohoslužeb. Návštěvník bohoslužeb tak nově projde vstupními 
dveřmi a ještě dveřmi v nové přepážce.  

Pokud jde o zahradu, v její zadní části jsme zvýšili a ukotvili zeď oddělující 
náš pozemek od sousedního. V pravém rohu zahrady vznikla pergola 
s dřevěnou podlahou a s lavicemi, ve které se můžeme v teplejším ročním 
období scházet po bohoslužbách. Poblíž je ještě plánována venkovní 
minikuchyňka. V levém rohu zahrady je umístěn karavan, který je již 



pronajat. Tento karavan má již z vnějšku zateplenou podlahu, pravý bok 
a okna. Brzy bude napojen na inženýrské sítě. Do výkopu v délce asi 17 m byly 
položeny odpadní roury, trubky na pitnou vodu z kostela a elektrický kabel 
rovněž z kostela. Před karavanem je zřízena v zemi šachta pro vodoměr, 
elektroměr a máme tu již hotovou přípojku na odpad. Zhotovili jsme 
samostatné sociální zařízení (čeká na dokončení interiéru) a pronajali místo 
pro druhý karavan. V neposlední řadě jsme získali mykologický a statický 
posudek na novou střechu, protože na ni chceme v blízké budoucnosti nechat 
instalovat fotovoltaickou elektrárnu. 

Václav Vojíř 

Plán rozvoje sboru – anketa 
Tak jako ve většině sborů ČCE se i 

v našem sboru musíme zamyslet nad 
svojí současnou situací i budoucností. 
Tak jako jinde, i my se musíme vyrovnat 
s růstem odvodů do personálního fondu, 
s růstem cen energií a dalšími 
negativními ekonomickými vlivy, a to za 
situace, kdy průměrný věk bratří a sester 
roste, počet členů (tak jako i v jiných 
sborech) postupně klesá, což dvojnásob 
platí o členech v církvi aktivních. 
Zároveň ovšem i v našem sboru existuje 

mnoho zdrojů radosti a povzbuzení. Slabé i silné stránky mohou a musí být 
základem k reflexi současného stavu sborového společenství a k uvažování jak 
dál. Na čem chceme stavět? Co chceme změnit a co pro to uděláme? Jak 
budeme šířit slovo evangelia ve veřejném prostoru a oslovovat nové bratry a 
sestry? 

O tom se teď chce staršovstvo sboru s vámi poradit, a to formou stručné 
ankety. Vedle informací získaných touto anketou se bude chystaný Plán 
rozvoje opírat i o rozbor (a výhled) „tvrdých dat“, zejména ekonomické a 
personální povahy – tak aby bylo možné konfrontovat naše sny s realitou. 
Chceme přitom respektovat to, že finanční a organizační záležitosti nejsou 
cílem, ale jen prostředkem. Výstupem by pak měl být jednoduchý plán, který 
srozumitelným způsobem formuluje, kam se chce sbor ve výhledu posunout a 
co proto bude dělat. Předpokládáme, že první návrh plánu bude diskutován a 
upřesněn na sborovém shromáždění. 

Jan Přikryl 



ANKETA O BUDOUCNOSTI NAŠEHO SBORU 
Anketa obsahuje 4 „povinné“, relativně široce koncipované otázky, a 5. 

zcela volnou, „dobrovolnou“ otázku. Na všechny prosíme o stručné odpovědi, 
vystihující upřímně vaše názory. Anketa je anonymní, nechcete-li, 
nepodepisujte. Každý názor bude respektován a bez předpojatosti zvážen. 
Vyplněný dotazník prosíme vraťte do 26. 3. 2025, a to buď v listinné podobě 
do schránky ve dveřích kostela, nebo prostřednictvím aplikace 
https://forms.gle/FPi3mTurwzT9MXUe9 . 

 
Co vás na našem sboru nejvíce těší a co vám dává smysl? 
(Např. konkrétní aktivity, duchovní vedení, přátelské vztahy, způsob bohoslužeb...) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kde vidíte problémy nebo slabiny? Co vám ve sboru chybí, co vás 
trápí nebo odrazuje? 
(Např. nefunkční komunikace, čas bohoslužeb, slabé zapojení mladší generace, nadměrný 
důraz na hmotné zabezpečení sboru, vztahy mezi lidmi ve sboru...) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Jak si představujete ideální sbor za 10 let? 
(Máme být otevřenější? Více se věnovat dětem, seniorům, veřejnosti? Jak by měl vypadat 
duchovní život sboru?) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jaké konkrétní kroky bychom měli podniknout, abychom se k této 
vizi přiblížili? 
(Máte nějaký nápad? Může jít o menší změny i větší projekty - jak by se daly realizovat? A 
jste ochotni se na tom sami podílet?) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Chcete k současnosti a budoucnosti sboru sdělit něco, co máte na 
srdci a na co se předchozí otázky neptají? Sem s tím – bez 
autocensury! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Staršovstvo děkuje za vaši pomoc. 



Tato strana je záměrně ponechána prázdná, viz pozvání na další straně.



Staršovstvo FS ČCE v Praze Radotíně 
dle Církevního zřízení ČCE oddíl B, čl. 6 odst. 1, 

svolává 

VÝROČNÍ SBOROVÉ SHROMÁŽDĚNÍ 

na neděli 30. března 2025 ihned po ukončení 

bohoslužeb, které začínají v 9.30 hod. 

V souvislosti s konáním tohoto shromáždění je vyvěšena hospodářská zpráva 
za r. 2024 a seznam členů sboru s hlasovacím právem.  
Oba dokumenty jsou k dispozici každému členu sboru a slouží jako podklad 
pro jednání výročního sborového shromáždění. 
 

Sborové shromáždění činí platná usnesení  

za jakéhokoliv počtu přítomných 

 

 

POZVÁNKA NA SVÁTEČNÍ BOHOSLUŽBY 

13.4. Květná neděle  9:30 Radotín 

18.4. Velký pátek (VP) 18:30 Radotín  

20.4. Boží hod velikonoční (VP)  9:30 Radotín 

   

 

NÁVŠTĚVNÍ HODINY FARÁŘE: 

Čtvrtek od 15.00 do 17.00 hod. v kanceláři kostela Na Betonce 14. 

Návštěvu faráře mimo úřední hodiny, případně v rodině, je možno 
domluvit na telefonu 603 971 227. 
 

Farář: Petr Špirko, 603 971 227, e-mail: petr.spirko@evangnet.cz 

Kurátor: Václav Musil, 603 585 614, e-mail: vasekmusil@gmail.com 

 

Pro vnitřní potřebu vydal Farní sbor ČCE, 153 00 Praha 5 Radotín,  
Na Betonce 14, bankovní spojení na náš sbor: číslo sborového účtu - 164744591/0300 

e-mail: radotin@evangnet.cz, http://radotin.evangnet.cz 


